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Onderwerp : Beantwoording Art. 41 vragen inzake 'Bloed doneren in gemeente Bladel' 

 

Aan de raad

Samenvatting
Op 25 november 2022 heeft het college schriftelijke vragen ontvangen op grond van artikel 41 
RVO, ingediend door de Bladel Transparant. De vragen gaan over het doneren van bloed in de 
gemeente Bladel. In deze raadsmededeling vindt u de vragen en beantwoording hiervan.  

Aanleiding
Op 25 november 2022 heeft het college schriftelijke vragen ontvangen op grond van artikel 41 
RVO, ingediend door de Bladel Transparant. De vragen gaan over het doneren van bloed in de 
gemeente Bladel. 

Bladel Transparant vindt het erg belangrijk dat er genoeg bloeddonoren zijn, maar heeft twijfels of 
met de huidige faciliteiten genoeg mensen uit onze gemeente geworven worden. Momenteel zijn de 
dichtstbijzijnde locaties om bloed te doneren Tilburg en Eindhoven en een mobiele locatie in 
Valkenswaard. Bladel Transparant vermoedt dat de reisafstand van deze locaties mogelijk een 
drempel opwerpt voor inwoners om bloed te doneren. Zij stellen de volgende vragen hierover. In de 
beantwoording hiervan is advies ingewonnen van Sanquin. 

Vragen Bladel Transparant
1. Is het college van mening dat er voldoende faciliteiten zijn voor inwoners uit onze gemeente 

om bloeddonor te worden en waar is dit op gebaseerd?
Ja, met twee vaste locaties en een mobiele locatie in de omgeving lijkt dat voldoende. 

2. Is het college van mening dat de afstand en de tijdsdrempel een belemmering kan zijn voor 
veel inwoners van onze gemeente om bloeddonor te worden?
Ja, dat kan een belemmering zijn. Er zijn bij Sanquin geen getallen van niet-donoren bekend, 
maar het kan ook qua reiskosten een drempel opwerpen. Als de reiskosten van en naar de 
dichtstbijzijnde bloedbank een financiële drempel vormen om bloed of plasma te geven, kan je 
als donor de kosten bij Sanquin declareren. Bij de balie van de bloedbank kunnen donors 
aangeven dat ze deze kosten willen declareren. Vervolgens krijg je dan een link naar een 
online declaratieformulier.

3. Is er zicht op cijfers binnen onze gemeente hoeveel mensen bloeddonor zijn, en hoe zich dit 
verhoudt tot andere gemeentes binnen Nederland?
Er wonen 202 bloed- en plasmadonors in de kern Bladel. Daarnaast wonen er 10.533 mensen 
in deze kern, dus dan is 1,9% donor. Dat is zo ongeveer op het landelijk gemiddelde van 2%.

4. In hoeverre is het college van mening dat we voldoende bijdragen aan het krijgen van meer 
bloeddonoren binnen onze gemeente? Ziet het college hier een rol voor zichzelf weggelegd? 
Zo ja, kan hier een voorbeeld van gegeven worden?
De gemeente heeft geen wettelijke rol hierin. 
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5. Kan het college onderzoeken of er een mogelijkheid is dat er een aantal keer per jaar bloed 
gedoneerd kan worden binnen onze gemeente (zoals bijvoorbeeld bij gemeenschapshuizen)? 
En wellicht kunt u onderzoeken of er een samenwerking mogelijk is met Diagnostiek voor U?
Volgens Sanquin is het in eerste instantie logisch om te kijken naar het groeipotentieel in 
Bladel. Het aantal bloeddonoren in Bladel ligt nu echter al op het landelijke gemiddelde, dus de 
vraag is hoe realistisch het is om een groei van aantal donors te verwachten. In de omgeving 
van Bladel zijn twee grote vaste locaties beschikbaar (Tilburg, Eindhoven) en Valkenswaard. 

Omdat Sanquin zelf verantwoordelijk is voor de vereisten voor kwaliteitseisen en -normen, is 
enkele jaren geleden Sanquin Bloedbank gestopt met bloedafnames te organiseren op locaties 
die niet onder eigen beheer vallen. De Mobiele Bloedbank is daarvoor de aangewezen 
vervanger. 

Het plaatsen van een mobiele Bloedbank is niet eenvoudig. Het is eigenlijk een grote 
vrachtwagen. Fysiek moet er binnen Bladel een plek te vinden zijn die goed te berijden is 
(geen te lage overbruggingen, te scherpe bochten, te hoge drempels). De plek moet ruimte 
hebben voor de uitgeklapte trailer (14 parkeerplaatsen + manoeuvreerruimte) met 
krachtstroomaansluiting en fysieke ruimte die dienst kan doen voor ontvangst- en rustruimte. 

Daarnaast is het ook zo dat Sanquin zich nu focust op een groei van bestaande locaties, meer 
dan nieuwe locaties ontwikkelen. Op hun website is hier meer informatie over te vinden hoe ze 
met minder bloedbanken meer levens redden. 

Het investeren in een nieuwe locatie lijkt daarom voor hen niet direct voor de hand te liggen.

6. Kan het college toezeggen om hierover in gesprek te gaan met Sanquin Bloedvoorziening?
Dit is al gebeurd bij de beantwoording van deze vragen.

Bladel, 20 december 2022

Burgemeester en wethouders van Bladel,
de secretaris, de burgemeester,
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https://www.sanquin.nl/over-sanquin/nieuws/2022/06/met-minder-bloedbanken-meer-levens-redden

